
PROTOKOŁ Nr XXVIII/2013
z sesji Rady Gminy Dębnica Kaszubska

z dnia 27 marca  2013 roku

W sesji udział wzięli:
a) piętnastu radnych Rady Gminy              -   wszyscy obecni 
                                                                     

b)  Wójt Gminy                                               -  Eugeniusz Dańczak
c) Radca Prawny                                            - Artur Madeła
d) Kierownik OPS                                           - Krystyna Szustak

Porządek obrad:

1.   Sprawy regulaminowe:
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
b) przyjęcie porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z  XXVII sesji Rady Gminy VI kadencji,

2. Podjęcie uchwał w sprawie:
a)  programu opieki  nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  na
terenie gminy Dębnica Kaszubska na 2013 rok,
b) nadania statutu sołectwu Podwilczyn,
c) nadania statutu sołectwu Podole Małe
d) nadania statutu sołectwu Dobieszewo,
e) nadania statutu sołectwu Dobra,
f) nadania statutu sołectwu Brzeziniec – Borzęcinko,
g)  nadania statutu sołectwu Starnice – Troszki,
h) nadania statutu sołectwu Mielno,
i) nadania statutu sołectwu Jawory,
j) nadania statutu sołectwu Motarzyno,
k) funduszu sołeckiego na rok budżetowy 2014,
l) zmian w budżecie Gminy Dębnica Kaszubska na 2013 rok,
ł) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gm. Dębnica Kaszubska na lata 2013 – 2022, 
m) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Dębnica Kaszubska,
n) wzoru deklaracji o wysokości opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, składanej przez
właścicieli nieruchomości położonych na terenie Gminy Dębnica Kaszubska.

3. Przyjęcie Planu nabywanie nieruchomości na terenie gminy Dębnica Kaszubska.
    4.  Sprawozdanie  Wójta  z  działalności  między  sesjami  i  wykonania  uchwał  –  uwagi  do  
            sprawozdania.
        5. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady za okres między sesjami:

a) Komisji Kultury i Oświaty,
b) Komisji Infrastruktury i Budżetu,
c) Komisji Rewizyjnej.

        6.  Interpelacje radnych. 
  7.  Wolne wnioski, zapytania i informacje.
  8.  Odpowiedzi Wójta na interpelacje i zapytania zgłoszone w trakcie sesji.

9.  Zamknięcie obrad.

Przebieg sesji:
 

1a/
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś   dokonała  otwarcia  sesji  Rady  Gminy

stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz.1010 w Sali konferencyjnej Urzędu
Gminy. Następnie powitała Radnych i gości przybyłych na sesję Rady Gminy.



b/
 Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poinformowała, że przebieg sesji zawarty jest
w porządku obrad, który został przesłany Radnym.
Przewodnicząca Rady  zwróciła się z pytaniem, czy są uwagi do przedstawionego porządku obrad.
Nie wniesiono  uwag do porządku obrad.

c/ 
Do   protokołu  nr  XXVII z   sesji  Rady   Gminy  z dnia   27 lutego 2013 r. uwag nie

wniesiono.
W wyniku głosowania protokoł został przyjęty jednogłośnie /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących /.

2

a)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w  sprawie  programu  opieki  nad  bezdomnymi  zwierzętami  oraz  zapobiegania  bezdomności
zwierząt na terenie gminy Dębnica Kaszubska na 2013 rok, /  załącznik Nr 1 do protokołu/ był
omawiany i  opiniowany na posiedzeniach poszczególnych Komisji  Rady  i  uzyskał  pozytywną
opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radny  I.  Ziołkowski  postawił  wniosek,  by  w  § 2  pkt.7  Programu  opieki  nad  bezdomnymi
zwierzętami wpisać Nr telefonu do lekarza weterynarii,  który jest  zobowiązany do zapewnienia
całodobowej opieki weterynaryjnej.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zarządziła  głosowanie  nad  wnioskiem  Radnego  
I. Ziółkowskiego.
Wynik głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
Radni nie wnieśli  innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  /13 za, 2 przeciw, 0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 18 do protokołu.

b)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie  nadania statutu sołectwu Podwilczyn  /  załącznik Nr 2 do protokołu/ był omawiany  
i opiniowany na posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radny P. Pałubicki złożył wniosek, by § 7 pkt. 3 otrzymał brzmienie "Rada sołecka składa się od 3
do 5 osób".
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego P. Pałubickiego.
Wynik głosowania: 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie   /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr  19  do protokołu.

c)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie nadania statutu sołectwu Podole Małe   / załącznik Nr 3 do protokołu/ był omawiany 
i opiniowany na posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radny P. Pałubicki złożył wniosek, by § 7 pkt. 3 otrzymał brzmienie "Rada sołecka składa się od 3
do 5 osób".
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego P. Pałubickiego.



Wynik głosowania: 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie   /14  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 20 do protokołu.
( w trakcie głosowania nieobecna E. Fryckowska)

d)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie  nadania statutu sołectwu Dobieszewo  / załącznik Nr 4 do protokołu/ był omawiany  
i opiniowany na posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady  i uzyskał pozytywną opinię..
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radny P. Pałubicki złożył wniosek, by § 7 pkt. 3 otrzymał brzmienie "Rada sołecka składa się od 3
do 5 osób".
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego P. Pałubickiego.
Wynik głosowania: 14 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. (przy głosowaniu nieobecna E. Fryckowska)

Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie   /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 21 do protokołu.

e)

Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  
w  sprawie  nadania  statutu  sołectwu  Dobra  /  załącznik  Nr  5  do  protokołu/  był  omawiany  
i opiniowany na posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radny P. Pałubicki złożył wniosek, by § 7 pkt. 3 otrzymał brzmienie "Rada sołecka składa się od 3
do 5 osób".
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego P. Pałubickiego.
Wynik głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie   /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 22 do protokołu.

f)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie  nadania statutu sołectwu Brzeziniec - Borzęcinko  / załącznik Nr 6 do protokołu/ był
omawiany i  opiniowany na posiedzeniach poszczególnych Komisji  Rady  i  uzyskał  pozytywną
opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radny P. Pałubicki złożył wniosek, by § 7 pkt. 3 otrzymał brzmienie "Rada sołecka składa się od 3
do 5 osób".
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego P. Pałubickiego.
Wynik głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie   /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 23 do protokołu.



g)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie nadania statutu sołectwu Starnice - Troszki  / załącznik Nr 7 do protokołu/ był omawiany
i opiniowany na posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radny P. Pałubicki złożył wniosek, by § 7 pkt. 3 otrzymał brzmienie "Rada sołecka składa się od 3
do 5 osób".
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego P. Pałubickiego.
Wynik głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie   /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 24 do protokołu.

h)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w  sprawie  nadania  statutu  sołectwu  Mielno  /  załącznik  Nr  8  do  protokołu/  był  omawiany  
i opiniowany na posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radny P. Pałubicki złożył wniosek, by § 7 pkt. 3 otrzymał brzmienie "Rada sołecka składa się od 3
do 5 osób".
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego P. Pałubickiego.
Wynik głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie   /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.

i)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w  sprawie  nadania  statutu  sołectwu  Jawory  /  załącznik  Nr  9  do  protokołu/  był  omawiany  
i opiniowany na posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radny P. Pałubicki złożył wniosek, by § 7 pkt. 3 otrzymał brzmienie "Rada sołecka składa się od 3
do 5 osób".
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego P. Pałubickiego.
Wynik głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie   /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 26 do protokołu.

j)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie  nadania statutu sołectwu Motarzyno  / załącznik Nr 10 do protokołu/ był omawiany  
i opiniowany na posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radny P. Pałubicki złożył wniosek, by § 7 pkt. 3 otrzymał brzmienie "Rada sołecka składa się od 3
do 5 osób".



Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnego P. Pałubickiego.
Wynik głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących. 
Radni nie wnieśli innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W  wyniku  głosowania   uchwała  została  przyjęta  jednogłośnie   /15  za,  0  przeciw,  
0 wstrzymujący/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 27 do protokołu.

k)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w  sprawie  funduszu  sołeckiego  na  rok  budżetowy  2014 /  załącznik  Nr  11  do  protokołu/  był
omawiany i  opiniowany na posiedzeniach poszczególnych Komisji  Rady  i  uzyskał  pozytywną
opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  /13 za, 2 przeciw, 0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 28 do protokołu.

l)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Dębnica  Kaszubska  na  2013  rok /  załącznik  Nr  12  do
protokołu/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniach poszczególnych Komisji Rady  i uzyskał
pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Wiceprzewodnicząca Rady A. Łomża uważa, że działania członków OSP Dębnica Kaszubska nie
do końca są fer. Przychodzili na tę salę i prosili o zabezpieczenie 100 tys. zł w budżecie na zakup
samochodu bojowego dla ich jednostki.  Teraz wymagają od nas dużo większej kwoty.
Wójt zauważył, ze nie jest to tak do końca racja. My, jako Urząd, przystępując do zamiaru zakupu
samochodu bojowego w ramach tego projektu musimy zapewnić całość środków na realizację
zadania  w budżecie.   Prosi,  by  Radni  pamiętali,  że  samorząd  odpowiada  za  bezpieczeństwo
obywateli.  Mamy  przyrzeczenia  partnerów  o  partycypowaniu  w  kosztach.  Musimy  na  obecną
chwilę  wierzyć  im  na  słowo  honoru.  Ostateczne  decyzje  w  sprawie  wysokości  partycypacji
zapadną  na  przełomie  VI/VII  tego  roku.  Pan  Dyrektor  Lasów  Państwowych  w  Szczecinku
potwierdził wolę partycypacji w zakupie tego samochodu. Strażacy to są ochotnicy, oni mogą a nie
muszą. My natomiast musimy. Rozpoczęliśmy szkolenie podstawowe dla strażaków. Na tym kursie
widać, jakie luki w przeszkoleniu mają nasi strażacy. Uważa także, że gdyby strażacy powiedzieli,
że w budżecie należy zabezpieczyć kwotę 300 tys., to na pewno tej kwoty by nie dostali. Należy
pamiętać, że już na tym etapie mówiono, że poszukuje się sponsorów. Jest to sztuka negocjanci.
Radny K. Żukowski  zwraca uwagę, że on już na wstępie zwracał uwagę na fakt, że wnioskowana
przez strażaków kwota jest zbyt niska i na pewno nie wystarczy. Nie chciałby, by w przyszłości
inne grupy w taki sam sposób z nami negocjacji.
Radni nie wnieśli  innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  /12 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 29 do protokołu.

ł)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  gm.  Dębnica  Kaszubska  na  lata  2013  –
2022 / załącznik Nr 13 do protokołu/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniach poszczególnych
Komisji Rady  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radni nie wnieśli  uwag do projektu uchwały.



Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta   /12 za, 0 przeciw, 3 wstrzymujące/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 30 do protokołu.

m)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w sprawie  regulaminu utrzymania  czystości  i  porządku  na terenie Gminy  Dębnica  Kaszubska /
załącznik  Nr  13  do  protokołu/  był  omawiany  i  opiniowany  na  posiedzeniach  poszczególnych
Komisji Rady  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
Radna  E.  Fryckowska  stawia  wniosek,  by  w  § 15  ust.  7  zwrot  „psów  przewodników  osób
niewidomych” zastąpić zwrotem „psów przewodników”.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zarządziła głosowanie nad wnioskiem Radnej E. Fryckowsiej.
Wynik głosowania: 15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących.
K. Jankowska zauważyła, że każdy właściciel psa będzie zobowiązany do zakupu torebek na psie
odchody we własnym zakresie.  
Radni nie wnieśli  innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  jednogłośnie   /15 za, 0 przeciw, 
0 wstrzymujące/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.

n)
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  poinformowała,  że  projekt  uchwały  

w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłat  za  gospodarowanie  odpadami  komunalnymi,
składanej  przez  właścicieli  nieruchomości  położonych  na  terenie  Gminy  Dębnica  Kaszubska 
/  załącznik  Nr  14 do protokołu/  był  omawiany i  opiniowany na posiedzeniach poszczególnych
Komisji Rady  i uzyskał pozytywną opinię.
Przewodnicząca  Rady  Jadwiga  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  Radni  mają  uwagi  do
projektu uchwały. 
K.  Jankowska  poinformowała,  że  26.03  wpłynęło  pismo  z  Sanepidu,  z  którego  wynika,  
że kwestionują zapisy związane z wymaganiem podania nr telefonu czy adresu e-mail. W związku 
z powyższym wprowadzamy zmianę we wzorze deklaracji poprzez wstawienie „*” z adnotacją,  
że jest to pole nieobowiązkowe. 
Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  zwróciła  się  z  zapytaniem,czy  w  związku  z  tym,  że  część
mieszkańców nie posada pojemników, otrzymają je za darmo?
K. Jankowska poinformowała, że nie. Każdy właściciel zobowiązany jest do zakupu pojemnika na
własny koszt.
Radny K. Żukowski zwraca uwagę, że może będzie możliwość dzierżawy takiego pojemnika od
firmy, która wygra przetarg na świadczenie usług w zakresie odbioru nieczystości stałych. 
Radny M. Mnich zwrócił się z zapytaniem, czy jest znane stanowisko firm świadczących w chwili
obecnej usługi w zakresie odbioru nieczystości, odnośnie rozwiązania dotychczasowych umów?
K.  Jankowska  poinformowała,  że  Firmy  PGK  i  King  oczekują  od  mieszkańców  pism
potwierdzających   wypowiedzenie  umowy.  Natomiast  Firma  Elwoz  wysłała  pisma  do  osób,  
u których świadczy do chwili  obecnej  te usługi,  że z dniem 01.07.2013 r.  przestaje świadczyć
usługi w tym zakresie. Ustawa nie reguluje tej kwestii.
Radny K. Żukowski stwierdził, że mieszkańcy sami muszą rozwiązać dotychczasowe umowy.
Radca Prawny potwierdził, że rozwiązanie umów leży w gestii mieszkańców, gdyż może dojść do
takich sytuacji, że będą za tę samą usługę płacić podwójnie.
Radny M. Mnich uważa, że firmy bazują na nieświadomości obywateli.
Radna A. Łomża zauważyła, że informacja o konieczności rozwiązania dotychczasowych umów
jest ogólnodostępna i powszechna. 
Radni nie wnieśli  innych uwag do projektu uchwały.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.  
W wyniku głosowania  uchwała została przyjęta  /15 za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących/.
Uchwała stanowi załącznik Nr 32 do protokołu.



Ad 3
Jadwiga Karaś – Przewodnicząca Rady poinformowała, że Plan nabywania nieruchomości

na terenie Gminy Dębnica Kaszubska do zasobu gminnego z dnia 18.03.2013 roku / załącznik  
nr 15/ był omawiany i opiniowany na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś zwróciła się z zapytaniem, czy Radni mają uwagi do planu. 
Radny P. Pałubicki w imieniu Komisji Rewizyjnej wnosi o odrzucenie Planu. Uważa, że do tego
tematu należy podejść kompleksowo na jednym z kolejnych posiedzeń wspólnych komisji Rady
Gminy.  Należy zebrać wszystkie wnioski osób prywatnych, dotyczące chęci sprzedaży gruntów
prywatnych zajętych pod drogi i dopiero ten temat analizować.  Uważa, że nie można odkupić tej
konkretnej drogi, a pozostałe wnioski pozostawić bez realizacji. 
Radna A. Łomża poinformowała, że Komisja Infrastruktury i Budżetu ma takie samo stanowisko 
w tej  kwestii.  Uważają,  że należy opracować kryteria  dotyczące wymogów, jakie będą musiały
spełniać te drogi przy ich przejmowaniu. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad Planem nabywania z dnia 18.03.2013 r.       
W wyniku głosowania plan nabywania nieruchomości na terenie Gminy Dębnica Kaszubska
do  zasobu  gminnego  z  dnia  18.03.2013  roku  nie  został   przyjęty  (0  za,  15  przeciw,  
0 wstrzymujące).  

Ad 4
Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  Wójta  Gminy  o  złożenie

sprawozdania z działalności między Sesjami.
Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności za okres od 28 lutego 2013 r.  do dnia 26 marca
2013 r. / sprawozdanie stanowi załącznik Nr 16 do protokołu/. 

Przewodnicząca  Rady  Gminy  Jadwiga  Karaś  poprosiła  o  złożenie  sprawozdania  
z wykonania uchwał.        
Sprawozdanie z wykonania uchwał za okres od 28 lutego 2013 r. do 26 marca 2013 r. przedstawił
Wójt Gminy /załącznik Nr 17 do protokołu/.
Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś otworzyła dyskusję nad sprawozdaniami.
Radna E. Fryckowska zwróciła się z następującymi zapytaniami:
- czego bliżej dotyczy pkt. 2 sprawozdania?
- kto decydował o wyborze firmy mającej wykonać remont drogi w Dobrej?
- czego dotyczy projekt „Młodzi w biznesie” i jakie warunki trzeba spełniać, by wziąć w nim udział?
Wójt  odnośnie  pierwszego pytania  poinformował,  że  dotyczy  to  zmian w studium dla  obszaru
Budowa. Na obecnym etapie, z uwagi na taki a nie inny stosunek RDOŚ do naszej gminy, trudno
przewidzieć, co będzie dalej. Raz nasze plany są akceptowane, a następnie sami w stosunku do
swoich decyzji zajmują odmienne stanowisko. Naszej gminie potrzebne są dochody z inwestycji.
Cały czas prowadzimy konsultacje w tej sprawie. Mieliśmy informację, że w otulinie parku będzie
można prowadzić  inwestycje  wiatrowe.  Na etapie  Planu zagospodarowania  była  zgoda na ich
usytuowanie. Obecnie na etapie studium, już tej zgody nie ma. Prowadzimy korespondencję na ten
temat. Jak pamiętamy, zakwestionowaliśmy tereny położone na obszarze Budowo – Gałęzów –
Niepoględzie. Zaakceptowaliśmy  wstępnie tereny położone na obszarze Motarzyno - Budowo –
Niepoględzie.   W  dalszym  ciągu  czekamy  na  decyzję  RDOŚ.  Odnośnie  pytania  drugiego
poinformował, że firmę, która ma wykonać remont dróg w m. Dobra wybrała w drodze przetargu
firma, która dokonała zniszczeń dróg przy wykonywanych pracach. Odnośnie projektu „Młodzi  
w biznesie” poinformował, że jest to projekt skierowany dla młodych ludzi, w wieku od 18 do 25 lat,
który  jest  realizowany  przy  współudziale  Akademii   Pomorskiej  w  Słupsku.   W  ramach  tego
projektu młodzież na otwarcie biznesu może pozyskać 40 tys. na rozpoczęcie działalności  oraz
środki na dofinansowanie działalności  przez pierwsze 12 miesięcy.
Radna I. Tabaka prosi o kilka informacji o spotkaniu z panią Hall.
Wójt poinformował, że dotyczyło ono spraw oświatowych. Rodzice przeciwstawiają się, by dzieci
chodziły do szkoły od 5 lat.  Na i  tak obciążone samorządy dokłada się obciążeń finansowych,
związanych z funkcjonowaniem oświaty.  Dyskutowano także o  rocznych urlopach zdrowotnych
nauczycieli.  Zapewnienie wypłaty wynagrodzeń za czas urlopu jest  znacznym obciążeniem dla
budżetów jednostek  samorządowych.  Problemem jest  także to,  że  wcześniej  nie  znamy ilości
nauczycieli, którzy z tej formy będą korzystać w danym roku szkolnym. Zwracano także uwagę na
fakt,  że  Karta  Nauczyciela,  która  została  przyjęta  w  1982  r.,  jest   już  strukturą  skostniałą.



Nauczyciele  zgodnie  z  tą  kartą  są  pod  szczególną  ochroną.  Wszyscy  uważają,  że  należy  ją
przeanalizować i dostosować do obecnych czasów.
Radny  Z.  Botwinionek  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czego  dotyczyło  spotkanie  z  mieszkańcami
Troszek?  
Wójt  poinformował,  że  spotkanie  dotyczyło  remontu  drogi  i  realizacji  inwestycji
wodno-kanalizacyjnych.  Poinformował, że w pierwszej kolejności będą realizowane tam zadania
związane z inwestycją wodno-kanalizacyjną a dopiero później wrócimy do remontu drogi.
Radny  Z.  Botwinionek  zauważył,  że  inwestycja  związana  z  wodociągiem  miała  tam  być
zakończona 19.03.
Wójt zauważył, że opóźnienia związane są z panującą obecnie aurą. Nikt nie przewidział, że o tej
porze będą jeszcze takie mrozy. Sądzi, że do świąt uda się to zadanie zrealizować.
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy zapadła już jakaś decyzja dotycząca przebudowy
ciągu pieszo-jezdnego  w Budowie?
Wójt  poinformował,  że  jest  tam do  położenia  900  mb asfaltu.    Temat  jest  w  dalszym ciągu
analizowany.  Jeszcze  nie  podjęto  konkretnych  decyzji.  Do  ukończenia  mamy   jeszcze  drogę
Dębnica Kaszubska – Podwilczyn. Jego zdziwienie w przypadku realizacji tej inwestycji wywołuje
fakt,  że  mimo  rosnącego  tam  lasu  dokonuje  się  jeszcze  nasadzeń  drzew  przy  drodze.
Poinformował, że dyrektor Ożarek nie zgadza się na wykonywanie prac przy budowie chodników
przez naszych pracowników. Praca przy ich budowie miałaby stanowić nasz wkład własny przy
realizacji tego zadania. Dyrektor uważa, że te prace powinni wykonać wykwalifikowani pracownicy.
Wykazał,  że  jedną  z  ważniejszych  czynności  przy  realizacji  takiej  inwestycji  jest  prawidłowe
ułożenie krawężnika. My nie dysponujemy odpowiednim sprzętem. Obecnie rozważamy możliwość
realizacji zadania w tym roku, przy możliwości spłacenia w roku przyszłym. Ta droga straciła już
przyczepność, nie kwalifikuje się do remontu. Dziury pojawiają się w tych samych miejscach. Jeżeli
będziemy  realizować  to  zadanie,  to  spiszemy  tak  umowę,  by  spełniała  nasze  wszystkie
oczekiwania. O sposobie rozliczenia będzie informował Radę na bieżąco. W ubiegłym roku do
remontów dróg powiatowych dołożono 160 tys.  z budżetu gminy.
Radny P. Pałubicki uważa, że jeżeli nie ma możliwości realizacji tego zadania w roku bieżącym 
w całości, to warto wykonać chociaż budowę nowej nawierzchni asfaltowej. Uważa także, że te
wypowiedzi dyrektora dyskryminują naszych pracowników. Uważa, że przy odpowiednim nadzorze
te  prace  także  wykonaliby  w  sposób  prawidłowy.  Uważa,  że  te  prace  należy  wykonać  jak
najtańszym kosztem.
Wójt zauważył, że ułożenie krawężnika to nie jest taka prosta sprawa. Przy jego układaniu  należy
przy pomocy przyrządów  uchwycić odpowiedni  profil. Od jego położenia w znacznym stopniu
zależy jakość drogi. Płytki chodnikowe zawsze można wymienić. Zwraca uwagę na fakt, że na tej
sali padało wiele słów krytyki za jakość wykonanych prac naszymi pracownikami. Na tej inwestycji
nie  możemy  ćwiczyć:  wyjdzie,  czy  nie  wyjdzie.  Jako  Wójt  zabiega  o  organizację  pracy  dla
mieszkańców gminy. Obecnie nie posiadamy sprzętu i fachowców do wykonania tych prac zgodnie
ze sztuką budowlaną. 
Radny P. Pałubicki nadal uważa, że inwestycja, która będzie kosztowała budżet 200 tys. powinna
być wykonana naszymi pracownikami. Uważa, że warto zainwestować w zakup odpowiedniej klasy
niwelatora, który będzie służył przez długi czas. Natomiast należy ogłosić przetarg na nadzór nad
pracownikami  wykonującymi  te  prace.   W  ZGK jest  kilku  kierowników,  ale  jego zdaniem nie
spełniają  odpowiedniego  nadzoru  nad  pracownikami.   Powinni  nauczyć  się  spełniać  funkcje
nadzorcze  i   być  konsekwentni  w  egzekwowaniu  nałożonych  obowiązków.  Uważa,  że  przy
odpowiednim  nadzorze  wiele  prac  wykonanych  będzie  w  sposób  właściwy.   Obecnie,  jak
zaobserwował, bardzo często ludzie zostawiani są samopas. 
Ponadto zauważył, że dobrze się stało, że zorganizowano akcję ogólnopolska w sprawie wypłaty
odszkodowań dla samorządów  przez Rząd za obszary prawnie chronione. Jest propozycja, by to
odszkodowanie wynosiło 80 zł za hektar.  Uważa, że już dawno temu powinna być taka inicjatywa,
on o tym wspominał wcześniej.  Tereny służą nie tylko nam, ale całemu społeczeństwu, a my  
z uwagi na ich charakter mamy ograniczone inwestycje.
Wójt zgadza się, że przez tereny prawnie chronione na terenie gminy mamy słabe zainteresowanie
ze strony inwestorów. Nie wie jednak, jak do tematu podejdzie rząd.
Radny P. Pałubicki zaskoczony jest także podejściem RDOŚ do inwestycji w Budowie. Nie potrafi
zrozumieć ich kolejno podejmowanych decyzji na ten sam temat.
Radny A. Ślipek uważa, że dobrze się stało, że dyrektor ZDP uparł się przy budowie chodników



przez firmę specjalistyczną. W przypadku wykonania wszystkich prac przez firmę specjalistyczną
wiadomo, kogo trzeba będzie zobowiązywać do wykonywania , w przypadku wystąpienia usterek,
napraw pogwarancyjnych. Nie jest za tym ,by do nadzoru zatrudniać aż tak duże ilości osób, bo nie
wiadomo,  kogo  w  takim  przypadku  słuchać.   Taka  sytuacja  jest  teraz  w  tej  miejscowości  na
drogach, po wykonaniu prac wodno-kanalizacyjnych.
Wójt  poinformował,  że firma, która budowała sieć wodno - kanalizacyjną zastała tam 40 letnią
infrastrukturę drogową. Nie wie, czego od nich można było oczekiwać? Firma wykonała wszystkie
prace drogowe, do których była zobowiązana na podstawie zawartej umowy z zarządcą drogi. 
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytanie, czy dobrze rozumie, że Radni nie muszą w przypadku
przyjmowania zmian do studium sugerować się negatywną opinią wydaną przez Wojewódzkiego
Konserwatora Zabytków?
Wójt poinformował, że tak.
Radny  K.  Żukowski  prosi  o  przybliżenie  tematu  związanego  z   wydaniem  decyzji  
o środowiskowych uwarunkowaniach dla przedsięwzięcia polegającego na wykonaniu urządzeń
wodnych w szkółce leśnej w Łysomicach do pobierania wód na potrzeby szkółki pn „ Wykonanie
urządzeń wodnych studni nr 1 na terenie szkółki leśnej w Łysomicach”.
Wójt  poinformował,  że Nadleśnictwo po analizie kosztów dostawy wody dla tego terenu (woda
przemysłowa droższa niż do celów spożywczych) doszło do wniosku, że bardziej opłacalne dla
nich jest wybicie i eksploatacja własnej studni.

Ad 5 

Przewodnicząca Rady Gminy Jadwiga Karaś poprosiła Przewodniczących Komisji Rady  
o złożenie sprawozdania z działalności miedzy sesjami. 

a/
Przewodnicząca  Komisji  Kultury  i  Oświaty  Elżbieta  Fryckowska  poinformowała,  

że  komisja  w okresie  międzysesyjnym spotkała  się  na 2  posiedzeniach  we własnym gronie.  
Na pierwszym posiedzeniu, które zorganizowano w związku z pismem Rady Rodziców Gimnazjum
odbyło się spotkanie Komisji  z przedstawicielami  Rady Rodziców,  Dyrektorem i  pracownikami
urzędu gminy. P. Dyrektor nie odniosła się do stawianych zarzutów. Uzasadniła to tym, że czeka
na odpowiedź z Kuratorium po przeprowadzonej kontroli. Komisja uważa za sukces to, że strony
przychylnie spojrzały na siebie. Wszyscy są świadomi tego, że przy wychowaniu dzieci potrzebna
jest  współpraca  wszystkich  stron.  Na  drugim  posiedzeniu  spotkano  się  z  p.  kierownik  OPS  
i  analizowano  efekty  utworzenia  stanowiska  asystenta  rodziny.   W  spotkaniu  uczestniczyła  
p.  Kierownik  OPS,  która  przedstawiła  sprawozdanie  z  realizacji  zadań  z  zakresu  wspierania
rodziny w Gminie Dębnica Kaszubska za 2012 rok. 

Na  posiedzeniu  dokładnie  przeanalizowano  pracę  asystenta  rodziny.  Jest  to  nowa  instytucja.
Mamy pewne uwagi co do organizacji pracy, które zostały przekazane p. kierownik. P. Kierownik
zapewniła  nas,  że  te  uwagi  zostaną  przekazane  asystentowi.  Następnie  opiniowano  projekty
uchwał, które były podejmowane na dzisiejszej sesji. W posiedzeniu Komisji uczestniczył Dyrektor
Szkoły  Podstawowej  w  Motarzynie,  który  przedstawił  członkom  komisji  koncepcję  utworzenia
gimnazjum w Motarzynie. 

W związku z powyższym w imieniu członków Komisji  prosi  o zwołanie posiedzenia wszystkich
komisji Rady Gminy celem przeanalizowania tego zagadnienia.

Poinformowała  także,  że  zapoznała  się  z  protokołem  wyników  kontroli  w  Gimnazjum
spowodowanej pismem Rady Rodziców. Z protokołu Kuratorium wynika,  że nie dopatrzono się
uchybień.

Wójt zauważył, że nie do końca zgadza się z opinią, że wiele sytuacji w rodzinach spowodowanych
jest złą sytuacją finansową tych rodzin. Obecnie pojawiła się oferta przedsiębiorcy z Głobina, który
chce zatrudnić osoby do pracy w przemyśle przetwórstwa rybnego. Oferuje dowóz pracowników 
i  nie ma chętnych do pracy.  Większość naszego społeczeństwa, mimo że spełnia warunki nie
korzysta  z  dodatków  mieszkaniowych.  Zastanawia  się,  czy  mieszkańcy  mają  wiedzę  o  takiej
możliwości? Większość społeczeństwa korzystającego z pomocy OPS jest niezaradna życiowo.
Trzeba ich często prowadzić za rączkę. Nie zachwala pracy w przetwórstwie rybnym, ale osoby



odpowiedzialne za rodzinę starają się o pracę.  Uważa,  że nie należy dać się wciągnąć w wir
narzekań  społeczeństwa  na  OPS.  Należy  podjąć  wszelki  kroki  celem  zmobilizowania
społeczeństwa.  

Radna  E.  Fryckowska  poinformowała,  że  przedstawiła  dane  na  podstawie  sprawozdania
złożonego przez OPS.

Radna B.  Stachowicz zwróciła  się z zapytaniem, dlaczego skoro jest  praca,  tyle osób pobiera
świadczenia  z  OPS?  Uważa,  że  osoby bezrobotne częściej  winny otrzymywać oferty  pracy.  
Z chwilą nieprzyjęcia powinny być skreślane z rejestru osób bezrobotnych. 

Kierownik OPS poinformowała, że każde świadczenie przyznawane jest na podstawie przepisów 
o  pomocy społecznej.  Przed  przyznaniem przeprowadzany  jest  wywiad  środowiskowy.  Jeżeli  
w  rodzinie  nie  osiąga się  dochodu,  o  jakim mowa w przepisach i  wnioskodawca przedstawia
stosowne  zaświadczenie  z  Biura  Pracy,  to  nie  może  odmówić  takiej  pomocy.  Zaświadczenie
zawiera informacje o zarejestrowaniu w Biurze Pracy, posiadania statusu bezrobotnego i braku
ofert  pracy i możliwości przekwalifikowania.  OPS nie zajmuje się aktywizacją społeczeństwa.  
To zadanie Biur Pracy. 

Przewodnicząca  Rady  J.  Karaś  poinformowała,  że  wspólne  posiedzenie  Komisji  Rady  Gminy
poświęcone  koncepcji  utworzenia  gimnazjum  w  Motarzynie  odbędzie  się  05.04.2013  roku.   
Na  posiedzenie  należy  zaprosić:  Radcę  Prawnego  oraz  Dyrektorów  Szkoły  Podstawowej  
w Motarzynie i Gimnazjum w Dębnicy Kaszubskiej.

b/

 Przewodniczący  Komisji  Infrastruktury  i  Budżetu  Karol  Żukowski  poinformował,  
że komisja    w okresie międzysesyjnym spotkała się na 1 posiedzeniu we własnym gronie, na
którym omówiono zagadnienia związane z  bezpieczeństwem przeciwpożarowym oraz opiniowano
materiały  na  dzisiejszą  sesję.  Zostali  także  zapoznani  przez  Dyrektora  Szkoły  w Motarzynie  
z koncepcja utworzenia w  tej miejscowości Gimnazjum .
Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję nad sprawozdaniem.
Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.

c/   
  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Paweł Pałubicki poinformował, że komisja w okresie
międzysesyjnym  spotkała  się  na  dwóch  posiedzeniach  we  własnym  gronie.  Na  jednym  
z  posiedzeń  zajmowaliśmy  się  opiniowaniem  uchwał  na  dzisiejszą  sesję  Rady  Gminy  oraz
zapoznaliśmy  się  z  koncepcją  utworzenia  gimnazjum  w  Dębnicy  Kaszubskiej.   Na  drugim
posiedzeniu rozpoczęliśmy kontrolę wydatkowania środków budżetowych przez Kluby Sportowe za
2012 r.. Komisja stwierdziła nieprawidłowości w tym zakresie. Kontrola nie została zakończona.
Będziemy  jeszcze  temat  analizować.  Spotkamy  się  z  Prezesami  i  Skarbnikami  Klubów.  
Na obecnym etapie nie chcemy wydawać żadnych opinii. 
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czego dotyczyły nieprawidłowości?
Radny P. Pałubicki poinformował, że część zakupów robionych przez kluby odbyła się niezgodnie 
z ogłoszonym konkursem na realizację zadania publicznego. Bardzo często rachunki dołączone do
rozliczeń są nieopisane.  Pani  audytor na obecną chwilę także nie chce się wypowiadać.  Jako
Komisją będą wnosić o reformę działalności klubów sportowych. Ma nadzieję, że do następnej
sesji wszystko będzie wiadomo.
Radna A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy komisja badała także wydatki klubów w innych
latach?
Radny P. Pałubicki poinformował, że nie, ale widzą potrzebę sięgnięcia w głąb. 
Radna  I.  Tabaka  poinformowała,  że  niektóre  faktury  ujęte  w  rozliczeniach  stanowią  koszty
niekwalifikowane oraz wystawione są z datami przed podpisaniem umowy.
Radny  P.  Pałubicki  poinformował,  że  Komisja  zapoznała  się  dokumentacją  KS  „Błękitni”
Motarzyno, UKS „Start” Motarzyno, UKS „Olimp” Dębnica Kaszubska, KS „Smoki” Podole Małe,
KS „Iskra” Gogolewo, KS „Skotawia” Dębnica Kaszubska. Nie stwierdzono uwag do UKS „Start”
Motarzyno. Najwięcej uwag mają do KS „Błękitni” Motarzyno. 
Radny K. Żukowski stwierdził, że słyszał o zastrzeżeniach do faktur za buty sportowe.
Radna A. Łomża poinformowała, że ona słyszała o fakturach na bieliznę termoaktywną i kieliszki. 



Radny P. Pałubicki zauważył, że nie powinno tak być, że jeden zawodnik otrzymuje buty za 400 zł
a  drugi  za  70.  Powinny  być  wypracowane  ramy,  że  zawodnikowi  należą  się  buty  do  kwoty.  
Na fakturze winno być opisane, kto je otrzymał. Zastanawia ich także fakt, że w rozliczeniu UKS
znajdują się faktury na zakup rzeczy dla dorosłej osoby, a nie dla dzieci i to po 1 sztuce, czy parze.
Nie chce,  by jako członkowie Komisji  byli  źle  oceniani  i  by mówiono,  że wstrzymali  środki  na
działalność klubów sportowych.
Przewodnicząca Rady J. Karaś zwróciła się do członków komisji  z zapytaniem, czy mają inne
zdanie w tej kwestii niż Przewodniczący, który ich reprezentuje? Podkreśliła, że Przewodniczący
bierze odpowiedzialność za to, co mówi. Ponadto uważa, że do czasu zakończenia kontroli dalsza
dyskusja na ten temat jest bezsensowna.
Radny  K.  Żukowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,,  czy  ta  kontrola  była  zaplanowana  oraz  kiedy
wkroczyła p. audytor?
Radny P. Pałubicki poinformował, że kontrola Klubów Sportowych była ujęta w planie pracy komisji
na 2013 r. , który był przyjęty uchwałą. Wcześniej nie można było jej rozpocząć, gdyż dokumenty
za 2012 r. były u p. audytor. Urząd wcześniej zgłosił kontrolę pani audytor. Wstępnie audyt miał
obejmować sporządzenie bilansu – zestawienia zysków i strat. To zagadnienie wypadło bez uwag.
Po  przekazaniu  dokumentów  na  stanowisko  merytoryczne  Komisja  przystąpiła  do  swoich
czynności. Po przekazaniu Wójtowi i Skarbnikowi naszych uwag, Wójt ponownie zlecił rozszerzoną
kontrolę pani audytor.
Radny K. Żukowski stwierdził, że Komisja boi się nazywać rzeczy po imieniu i zasłania się panią
audytor.
Wójt stwierdził, że pierwsza kontrola nie była dokończona. Nie do zaakceptowania jest także to, 
że pracownik merytoryczny zaakceptował przedłożone faktury.
Radny  P.  Pałubicki  stwierdził,  że  pracownik  merytoryczny  w  trakcie  przeprowadzanej  kontroli
stwierdził, że audyt jest już ukończony. 
Przewodnicząca Rady J. Karaś zauważyła, że Komisja ma prawo mieć swoje zdanie.
Radny P.  Pałubicki  ponownie podkreślił,  że na obecna chwilę jest  za wcześnie na wyciąganie
wniosków. Zwraca także uwagę na fakt, że p. audytor jest osobą zaprzysiężoną
Radna  E.  Fryckowska  stwierdziła,  że  rozumie  obawy  Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej.
Uważa,  że  należy  zakończyć  dyskusję  na  ten  temat.  Przewodniczący  zasygnalizował  nam
stwierdzone  nieprawidłowości.  Rozumie,  że  nie  chce  dziś  przedstawiać  żadnych  konkretów.
Będzie protokoł, to to zagadnienie zostanie kompleksowo omówione.
Radna A.  Łomża zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  w przypadku  stwierdzenia  nieprawidłowości  
w wydatkowaniu środków możemy domagać się zwrotu tej części przyznanej dotacji?
Wójt poinformował, że tak.
Radny P. Pałubicki poinformował, że Komisja najprawdopodobniej będzie wnioskowała o zmiany 
w sporcie. Uważa, że środki na działalność sportową powinny znajdować się w budżecie GOK.
Tam jest księgowość, która by także robiła ich rozliczenia. Obecnie każdy klub posiłkuje się jakąś
księgowością z zewnątrz, która i tak nie funkcjonuje najlepiej.
Radny  K.  Żukowski  zauważył,  że  KS  działają  na  zasadzie  stowarzyszeń.  Uważa,  że  należy
zwiększyć dyscyplinę finansowania. Odnośnie GOK-u to uważa, że jest to dłuższa dyskusja i że
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej nie będzie przeprowadzał tam reformy. 
Radny A. Ślipek uważa, że niepotrzebna jest żadna reforma. Jego zdaniem wystarczy wprowadzić
taki sam system wydatkowania środków jak w straży. Jest zdziwiony tym co tu słyszy na temat
wydatkowania środków przez kluby sportowe.
Radna A. Łomża zwraca uwagę, że nasza uchwała mówi o tym, że środki na sport są w gestii
jednoosobowej – Wójta. Jeżeli coś będziemy chcieli zmienić, to najpierw będziemy musieli zmienić
uchwałę.
Radna I. Tabaka stwierdziła, że takiego rozwiązania tej sprawy jak chce Radny Pałubicki.     
     
Ad 6

 
     Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła Radnych o składanie interpelacji.

Radny Paweł  Pałubicki  w  związku  z  duża  ilością  strat  rolników  w  uprawach  rolnych
powodowanych  przez  jelenia  szlachetnego  zwraca  się  z  prośba  o  podjecie  kroków  w  celu
zwiększenia planów odstrzałów redukcyjnych wśród tego gatunku przez koła łowieckie. Na obecną



chwilę koła nie radzą sobie z tym problemem. Na polach pojawiają się nawet stada liczące 200
sztuk. Po przejściu takiego stada na polu pozostaje spustoszenie. Rolnicy z tego tytułu ponoszą
duże straty finansowe. Uważa, że populacja tego gatunku powinna być zmniejszona.

Ad 7 - 8
 

Przewodnicząca Rady Jadwiga Karaś poprosiła o składanie wniosków i zapytań.

Radna  E.  Fryckowska  zwróciła  się  z  zapytaniem,  czy  zmieniły  się  zasady  korzystania  
i funkcjonowania  boisk „Orlik”? Zauważyła, że od miesiąca nic się na tych obiektach nie dzieje.
Zwraca się z zapytaniem, czy ten kompleks ma opiekuna? Bardzo często widzi, jak młodzież na
ten obiekt wchodzi przez dziury w płocie. 
Wójt poinformował, że zgodnie z umową z Ministerstwem Sportu płace animatora są częściowo
refundowane przez okres kwiecień – listopad i na ten okres zawieramy umowę. Nie przewiduje się
zatrudnienia w okresie grudzień – marzec. By nasze kompleksy sportowe sprawnie funkcjonowały,
potrzebne są 3 etaty. Środki już wpłynęły i temat będzie załatwiany. Młodzież szkolna z opiekunem
może korzystać z tych obiektów w każdym terminie, natomiast dorośli – grupy zorganizowane - po
uzgodnieniu terminu. 
Radna I. Tabaka  poinformowała, że osoba, która się opiekuje tym obiektem, skarży się, że ma
duże problemy z młodzieżą gimnazjalną. Młodzież przychodzi tam często na wagary, a także po
godzinie 15 i dewastuje obiekt.
Radny K. Badowski zwrócił się z zapytaniem, czy gmina z tytułu umieszczonych na Orliku banerów
reklamowych czerpie jakieś profity?
Wójt poinformował, że gmina z tego tytułu nie osiąga żadnych profitów. Takie profity, za zgodą
Gminy, otrzymuje KS z Dębnicy Kaszubskiej.
Radny  M.  Mnich  poinformował,  że  KS  ma  podpisaną  umowę  z  reklamodawcą  i  za  to  klub
otrzymuje sprzęt sportowy.
Radny  I.  Ziółkowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  kiedy  Zarząd  Dróg  Wojewódzkich  zdejmie
oznakowanie na odcinku ulicy Zjednoczenia i  Kamienna, zgodnie z otrzymaną odpowiedzią na
jego interpelację?
Wójt poinformował, że nie wie.
Radny K. Żukowski zwrócił się z zapytaniem, dlaczego w przedszkolu w Dębnicy Kaszubskiej nie
ma  zajęć  z  gimnastyki  korekcyjnej?  Był  na  spotkaniu  Rady  Rodziców  Szkoły  Podstawowej  
w Dębnicy Kaszubskiej i ten temat wypłynął. Czy widzi Pan możliwość przywrócenia tych zajęć?
Rodzicom brak tych zajęć tłumaczy się tym, że Wójt obcina środki na te cele.
Wójt zauważył, że w naszych obiektach nie ma możliwości prowadzenia gimnastyki korekcyjnej na
profesjonalnym poziomie. Uważa, że w tych sprawach duże znaczenia ma podejście nauczycieli
do tego problemu. Wszystkie dzieci powinny mieć organizowane zajęcia ruchowe, a uczniowie  
z  dysfunkcjami  gimnastykę  korekcyjną.  Dyrektorzy  w  ramach  przyznanych  im  środków
odpowiadają za realizację zadań oświatowych na odpowiednim poziomie. Uważa, że gimnastyki
nie powinno się w szkołach zaniedbywać.
Radny K. Żukowski stwierdził, że w związku z powyższym przy ogłaszaniu zapisów nie powinno
się w ofercie edukacyjnej przedszkola wpisywać zajęć korekcyjnych.
Radna I. Tabaka zauważyła, że w przypadku prowadzenia takich zajęć nauczyciel winni zdobyć
dodatkowe kwalifikacje, upoważniające ich do prowadzenia takich zajęć.
Radny  K.  Żukowski  zwrócił  się  z  zapytaniem,  w  czyim  zarządzaniu  jest  stadion  w  Dębnicy
Kaszubskiej oraz czy jest jakaś inna oferta na jego wykorzystanie, niż tylko mecze piłki nożnej? 
Wójt stwierdził, że Gmina poniosła ogromne nakłady finansowe na bazę sportową. Państwa nie
stać na organizację życia sportowego swoich mieszkańców. Dlatego jest za reformą Gminnego
Ośrodka  Kultury  i  przypisanie  do  ich  działalności  także  zadań  z  zakresu  kultury  fizycznej.
Podejmowane działania w tym zakresie mają służyć naszemu społeczeństwu i  zachęcać je do
aktywnego spędzania czasu na tych obiektach. Obiekty należy zapełnić.  Na obecną chwilę mamy
tylko jedną taką imprezę, tj. biegi im. T. Koguta. Jego dążeniem jest, by na terenie gminy odbywały
się różnorodne imprezy masowe, które zachęcą młodzież i  dorosłych do aktywnego spędzania
czasu  wolnego.  Dzieci  poprzez zabawę także  należy  zachęcić  do tej  formy spędzania  czasu.
Nasze obiekty  winny  tętnić  życiem.  Mamy we własnym środowisku osoby,  które  mogłyby  być
patronami  takich  imprez.  Całej  organizacji  życia  sportowego  nie  można  cedować  na  kluby



sportowe.   Będzie  chciał  zaproponować  Radzie  organizację  masowych  imprez  sportowo  –
-rekreacyjnych o zasięgu gminnym i powiatowym.  Zachęca także radnych, by byli  fundatorami
nagród na różnego rodzaju imprezach sportowych.  Jest to niewielki  koszt,  a będą zauważeni  
w terenie. Mieszkańcy oczekują takich gestów. 
Radna  E.  Fryckowska  w  imieniu  uczniów  szkoły  Podstawowej  w  Dębnicy  zwróciła  się  
z zapytaniem, kiedy oni będą mieli tak piękną salę gimnastyczną, jak uczniowie w Motarzynie?
Ponadto zwraca uwagę na co raz większą ilość dziur na drogach, jako przykład podała wylot  
z ulicy Fabrycznej na ul. Zjednoczenia.
Wójt  stwierdził,  że w Dębnicy Kaszubskiej  jest  jedna ładna sala sportowa. Młodzież z tamtego
terenu nie miała żadnej. Na taką salę czeka jeszcze szkoła w Gogolewie. Odnośnie łatania dziur
poinformował, że z uwagi na panującą aurę nie można tych czynności wykonywać w obecnym
czasie. Zmiany klimatyczne, które następują, na to nie pozwalają. Musimy to przeżyć. Teraz tego
nie naprawimy. Musimy poczekać na sprzyjającą aurę. Posypała się nam także ulica Sobieskiego,
która w tym roku nie była planowana do remontu. Ma nadzieję, że po świętach warunki pogodowe
pozwolą na rozpoczęcie tych prac. Zdajemy sobie sprawę, że po tej zimie stan wielu dróg jest
katastrofalny. 
Radny I. Ziółkowski zwrócił się z zapytaniem, czy prowadzone są rozmowy dotyczące możliwości
lokalizacji  nowych miejsc parkingowych w centrum Dębnicy Kaszubskiej? Obecna sytuacja jest
przerażająca. Zwraca się z pytaniem, czy koło przedszkola nie można kosztem części placu zabaw
( od ulicy Parkowej) wygospodarować kilku miejsc parkingowych. W tym rejonie może dojść do
nieszczęścia. Czy coś wiadomo na temat możliwości zakupu działki od Poczty Polskiej?
Radny K. Żukowski zauważył, że mieszkańcy przywożący dzieci do przedszkola przyzwyczaili się
do parkowania od strony ul. Fabrycznej, ale tam można także dojechać od strony GOK.
Wójt  zauważył,  że  temat  jest  bardzo  skomplikowany.  Sytuacja  w tym zakresie  z  roku  na  rok
pogarsza się. Miejsc parkingowych w Dębnicy brakuje od dawna. Temat jest bardzo trudny do
rozwiązania. 
Radna A.  Łomża poinformowała,  że Komisja  Infrastruktury  i  Budżetu  chce mieć  obserwatora  
w przetargu na wywóz śmieci. Zwróciła się także z zapytaniem, czy np. jeżeli wybuchnie pożar  
w Jaworach to najpierw informowana jest jednostka w Motarzynie? Kto decyduje o włączeniu do
akcji innych jednostek?
Wójt poinformował, że tak. Jednostka z Motarzyna jest w Krajowym Systemie Ratownictwa tak jak 
i  jednostka  z  Dębnicy  Kaszubskiej.  Te  dwie  jednostki  na  terenie  gminy  stanowią  II  rzut
powiadamiania,  a  pozostałe  są  w III  rzucie.  Te  jednostki  decydują,  czy  potrzebna  jest  pomoc
innych jednostek. Dla niego także jest oczywiste, że jednostka z Budowa, która zlokalizowana jest
bliżej,  będzie  na  miejscu  zdarzenia  szybciej.  Niestety,  z  niektórymi  przepisami  nie  można
dyskutować.
Radna  A.  Łomża  zwróciła  się  z  zapytaniem,  ilu  strażaków  bierze  udział  w  szkoleniu
podstawowym?
Wójt poinformował, że około 80.
Radna B. Stachowicz zauważyła, że chyba nie wszystkie jednostki wiedziały o takim szkoleniu.
Wójt  zauważył,  że  chyba  nie  wszyscy,  którzy  brali  udział  w  I  szkoleniu  wiedzieli  na  co  się
zdecydowali. Na pewno część tych osób, po tym, jak zobaczyli, co ich czeka zrezygnuje. Sądził, 
że strażacy doszkalają się na bieżąco, ale zauważył, że ich działania nie są skoordynowane.  
Radny K. Żukowski zwrócił uwagę na fakt, że jednostki OSP w Motarzynie i Mielnie nie mają wpisu
do Krajowego rejestru Sądowego.
Rada A. Łomża zwróciła się z zapytaniem, czy Wójt jako organ prowadzący, nie powinien częściej
niż raz na dwa lata zarządzać ćwiczeń połączonych z ewakuacją uczniów w obiektach szkolnych?
Wójt zauważył, że takie działania są bardzo potrzebne powinny odbywać się częściej. Ostrożności
nigdy nie jest za wiele. W stosunku do tej jednostki ma także zastrzeżenia, że wodę do celów
gaśniczych uzupełniają z hydrantu przy drodze wojewódzkiej, czym blokują tą drogę.
Przewodnicząca rady J. Karaś poinformowała, ze:
- posiedzenie wszystkich Komisji Rady w sprawie koncepcji utworzenia gimnazjum w Motarzynie
odbędzie się 05.04.,
-  30.04.  upływa  termin  składania  oświadczeń  majątkowych  za  2012  rok.  Prosi  Radnych  
o zachowanie terminu.
Wójt  poinformował,  że  na  terenie  gminy  Główczyce  działa  5  zespołów  szkolnych  (szkoła
podstawowa  +  gimnazjum).  Zaproponował  chętnym  Radnym  wyjazd  do  tej  gminy  w  celu



zapoznania się z funkcjonowaniem oświaty na tamtym terenie.   
K.  Szłapa  –  Sołtys  wsi  Podole  Małe   poinformowała,  że  ich  świetlica  wiejska  tętni  życiem.  
Są  organizowane  zajęcia  dla  każdej  grupy  wiekowej.  Świetlica  jest  doposażana  w  sprzęt.
Posiadają stoły do tenisa stołowego, bilard, obecnie zakupiono Atlas. Młodzież i  dzieci  spędza
bardzo dużo czasu w tej placówce. W zakresie rozwoju sportu ze świetlicą współpracuje pan  
E. Stenka.  Świetlica ma także ofertę dla osób starszych – zawiązał się chór. Prosi o dokończenie
remontu tej placówki i dróg.
Przewodnicząca rady Jadwiga Karaś złożyła wszystkim obecnym na sali życzenia świąteczne.

   
Ad 9

Jadwiga Karaś Przewodnicząca Rady Gminy, o godzinie 1405 dokonała zamknięcia obrad 
XXVIII sesji Rady Gminy po wyczerpaniu porządku obrad. 

Protokołowała:
Teresa Kozdroń-Kołacka                                                                  Przewodnicząca
                                                                                                                                     Rady Gminy
                                                                                                                                 /-/Jadwiga Karaś       
   
  


